

Referat af bestyrelsesmøde 16. december 2014 kl. 18 i Amager Badminton Club

Tilstede: Per Munch, Morten Munch, Thomas Kledal, Sacha Nørsø, Susan Christensen, Lasse Wolsgård, Jørgen Jensen og Nicklas Jensen.

Afbud: Per Reslow Olsen

Referent: Thomas Kledal.

Inden selve bestyrelsesmødet var klubmedlem Annalisa Jørgensen til stede, da Annalisa havde bedt bestyrelsen om sammen at drøfte sagsforløbet efter 11 medlemmers udmeldelse i foråret. Hun synes at måden at takle udmeldelserne ikke holder i en klub, hvor miljøet ellers skulle være rart, og hun synes at ånden i klubben er blevet trist på det seneste. Hun mener ikke, dialogen omkring et muligt forlig har været hensigtsmæssig, og hun synes at bestyrelsen skulle have kaldt de involverede parter ind til en samtale. Hun argumenterede for at klubben ikke kan holde til at så mange melder sig ud. Hun synes, det er en trist måde at forlade klubben på, og hun meddelte at hun og syv andre nu også vil melde sig ud. Hun argumenterede desuden for at udmeldelsesfristerne bør komme op på næste generalforsamling.

Per Munch svarede at bestyrelsen har forsøgt at indkalde de involverede til dialog, især de fire personer fra gruppen, som vi primært har været i kontakt med. Vi har desuden tilbudt at de kun skal betale halvdelen af tilgodehavendet, hvor de som modsvar havde tilbudt to måneder. Per nævnte at vi ikke kan leve med uden videre at vinke farvel til så stor en del af tilgodehavenderne – det ville være forkert i henhold til vores bestyrelsesansvar. Per kom også ind på at vi har en udfordring med at der går en masse forkerte rygter, og han pointerede at den dårlige stemning er begrænset til dele af veteranerne. Per forklarede at vi efter at have fået afslag fra de 11 medlemmer om at betale halvdelen, havde tilbudt at medlemmerne i stedet kunne betale for og deltage i et års veterantræning. Annalisa synes at måden at gøre det på – dvs. at kontakte de udmeldte og tilbyde veterantræning – var underlig, når man ikke kontakter de øvrige veteranspillere. Per svarede at vi efterfølgende har tilbudt alle veteraner at de kan spille med på veterantræningen.

Hun synes desuden at det sætter ABC i en sværere situation, når der pludselig trækkes et hold fra veteranturneringen. Per svarede at det måske var fornuftigt nok at der kom lidt konkurrence på holdene, så spillerne ikke føler at de spiller af sur pligt, men af lyst. Morten slog til lyd for at der er brug for aktiviteter på veteransiden, der kan ryste sektionen sammen, og efterlyste at nogle af veteranspillerne ville sætte tiltag i gang.

Per forklarede også baggrunden for at etablere senior C-træning – at vi har måttet sige nej til potentielle nye seniormedlemmer, og at det niveaumæssige gab mellem senior B og motionisterne er stort. Annalisa syntes at oprettelsen af dette hold var gået urimeligt ud over andre medlemmer, der samtidig spiller på en fast bane, bl.a. at de var blevet voldsomt generet af seniorernes høje musik. Morten forklarede det med at der har været problemer med kommunikationen, og han også selv havde fået nogle forkerte informationer. Den mangelfulde kommunikation skyldes at daværende VEU-formand, Jørgen Bunder, ikke havde fået videreformidlet de relevante beskeder. Der var enighed i bestyrelsen om at kommunikationen har været ringe, og at dette var beklageligt, men Per pointerede omvendt at bestyrelsesmedlemmerne sidder her frivilligt og bruger masser af tid på bestyrelsesarbejdet,

og at han på adskillige generalforsamlinger har opfordret andre til at stille op som formand eller øvrige bestyrelsesposter.

Thomas understregede at sagen er blevet grundigt drøftet på samtlige bestyrelsesmøder, der har været siden sagen startede, ligesom at vi i bestyrelsen har haft en omfattende mailkorrespondance henover sommeren. Morten supplerede med at den juridiske proces ligeledes har udgjort en stor arbejdsbyrde for flere bestyrelsesmedlemmer. En enig bestyrelse kunne således erklære at der har været brugt en masse tid og arbejde på sagen, og at både de moralske, juridiske og økonomiske aspekter i sagen er blevet endevendt med det formål at komme frem til den bedst mulige løsning, hvor vi fra klubbens/bestyrelsens side mener at vi har strakt os så langt, som det var rimeligt.

Annalisa synes desuden at det er dyrt at spille i klubben, og efterspurgte rabat. Per svarede at der i løbet af ugen er badminton for pensionister til et forholdsvis lavt kontingent. Det blev desuden kort diskuteret om opsigelserne havde fundet sted den 30. april eller senere, og om de således var rettidige. Morten pointerede at den første retskendelse nu er faldet i sagen, og at den har afgjort at opsigelserne ikke var rettidige.

Annalisa kritiserede også Per Munchs formuleringer som arrogante i hans e-mails. Per Munch kunne konstatere, at han gentagne gange har fået fuldstændig utilstedelig mail fra få medlemmer der på ingen måde havde sat sig ind i sagerne. Per Munch hverken vil eller kan acceptere den tone der er langt an fra de meget få utilfredse personer. Det glædelige er, at ungdomsafdelingen kører rigtig fornuftigt, vi har en stor tilstrømning af seniorer og seniorafdelingen stort set aldrig har kørt så godt som nu.

Per Munch takkede Annalisa for hendes fremmøde.

Gennemgang af punkterne på dagsordenen:

1) Referatet af bestyrelsesmødet den 13. november blev godkendt. Vi har fået 25.000 kr. fra Tuborgfondet, og Lasse skal sammen med Kirsten skrive et specifikt oplæg. Susan spurgte om nogen har kendskab til medlemmer af klubben, der arbejder hos Carlsberg, for i så fald er der endnu en mulighed for at søge hos Tuborgfondet.

2) Balancen pr. 30/11 blev drøftet. Vi har ca. 140.000 kr. til at dække udgifterne i december, forudsat at de ca. 25.000 i restance bliver indbetalt. Morten nævnte at flere af seniorspillerne, der havde meldt sig ud af klubben, havde oplevet at deres elektroniske udmeldelse ikke var blevet registreret. Der er derfor tvivl om det samme kan være tilfældet for andre spillere. Morten vil tage kontakt med Helle i morgen og få afklaret sagen. Hvis det viser sig at der er flere manglende udmeldelser, skal de justeres i balancen.

3) Det rundsendte budgetforslag blev gennemgået. I dette forslag forventes et underskud på 100.000 kr., og det blev derfor drøftet, hvordan budgettet realistisk kan justeres, så underskuddet elimineres. Der blev enighed om følgende ændringer i budgettet:

- Der indkøbes færre tællekasser, så udgifterne reduceres fra 45.000 til 25.000 kr. og dermed kan finansieres af tilskuddet.
- Udgifterne til øvrige småanskaffelser sættes ned til 20.000 kr.

- Udgifterne til VVS sættes ned til 10.000 kr.
 - En budgetmæssig ændring gør at der blev fundet en ekstraindtægt på 9000,- hos USU.
 - Der indlægges en indtægt på 10.000,- for vores samarbejde med Dragørmarkedet.
 - Heller ikke i det kommende år vil der være betalt bespisning efter kampene, og den indlagte udgift på 9000 kr. hos SEU spares derved.
 - Der spares 1000,- på bestyrelsesmøderne, og bestyrelseshonoraret reguleres ned på 10.000 kr.
 - Deltagerbetalingen var sat til 610.000,- mod 675.000,- i indeværende år. Det blev drøftet, hvor stor en deltagerbetaling, der er mest hensigtsmæssig at budgettere med. De sidste fem år har det laveste niveau været 649.000 kr. Ud fra hensynet til at budgettet meget nødig skal overskrides, blev der enighed om at lægge 640.000,- ind.
- Per vil finde de sidste 3000,- inden næste bestyrelsesmøde i januar. Der blev enighed om at budgettet skal vedtages på dette møde.

Per pointerede at vi i god tid skal have et overblik over belægningen, så vi kan planlægge banetiderne for næste sæson. USU skal på næste bestyrelsesmøde præsentere et oplæg med deres ønsker om banetider. Lasse foreslår at vi allerede fra april starter med at tage spillere, der i næste sæson skal deltage i senior C-træningen, ind på seniortræningen i denne sæson, og det var Morten enig i. Morten har budgetteret med senior C-træningen på udgiftssiden, men ikke på indtægtssiden.

Morten nævnte at udlejeren ikke har reageret på vores indsigelse mod den udmeldte huslejeforhøjelse. De har ikke anlagt sag inden den 4. december, som var fristen, hvis de ville insistere på lejeforhøjelsen, og lejeforhøjelsen bliver derfor ikke aktuel.

4) Fordelingen af indtægter ved ekstraordinære arrangementer blev drøftet. Det blev foreslået at halvdelen går til den pågældende afdeling og halvdelen til klubben. Der blev skelnet til klubbens økonomi, og der var samtidig enighed om at den enkelte afdeling også skal have noget ud af at deltage. Det blev samtidigt drøftet om arrangementer internt klubben også skal underligge samme fordelingsnøgle, og det blev besluttet at det skal de som udgangspunkt. Generelt var der også enighed om at arrangementer, der vedrører tilstrækkeligt små beløb, skal undtages, således at pågældende sektion selv kan disponere over et evt. overskud. Der blev vedtaget at overskud fra kagearrangementer i USU udelukkende går til sektionen selv, og at overskud fra større arrangementer fordeles 50/50 mellem klubben og sektionen.

Der var samtidigt enighed om at det ikke er rimeligt at medlemmer, trænere eller andre personer bliver betalt for at skabe en indtægt, uanset om det foregår i klubben eller hos en ekstern samarbejdspartner.

5) Per orienterede fra kontoret på vegne af Kirsten. Kirsten havde lavet en liste med en række praktiske punkter som blev gennemgået, herunder at vi skal have nogle nøgler retur fra diverse personer.

Uret i hallen har gået forkert, men skulle fungere nu.

Morten nævnte at opvaskemaskinen har været defekt, men den er repareret nu.

Morten gjorde desuden opmærksom på at hovednøglen ikke virker til elskabet. Det blev derfor besluttet at Kirsten skal sikre at låsen skiftes, så hovednøglerne også passer til dette skab.

Kirsten skal desuden sørge for at alle bestyrelsesmedlemmerne får udleveret nøgle til hoveddøren ind til kælderen, hvor bestyrelseslokalet ligger.

6) Susan orienterede fra USU. Punkterne var:

- Træneren på miniton om søndagen stopper ved årets udgang, og fra januar er der i stedet engageret to nye trænere, Hanne og Mette Juul.
- Der er stadig udfordringer med at træningerne sent på dagen er fyldt op.
- Nicklas vil arrangere skoleturnering i januar.
- Der var 40 tilmeldte til julearrangementet.
- USU er tilmeldt til udtagelsesturning til LM.
- USU har fået 7500 i kommunalt tilskud til miniton. Pengene kan ikke bruges i år, men føres ind i budgettet for næste år. Der kan derfor regnes med flere arrangementer til foråret.
- Ungdomstrænere skal aflevere samtykke-erklæring til politiet.
- Det blev diskuteret, om der skal laves markedsføring til forældrene. Foreløbig vil økonomiudvalget drøfte en mulig rabatpris til forældre med børn i klubben.
- Spillere fra USU har været rundt og delt de nye flyers ud til beboere i lokalområdet.

7) Morten orienterede fra SEU.

1. og 2. holdene har kæmpet sig op i deres rækker, og ligger nu nogenlunde placeret, som der på forhånd var regnet med. 3. og 4. holdene ligger pt. til oprykning.

Morten vil desuden snart udsende et oplæg til afviklingen af forårets klubmesterskaber, og der vil blandt andet være en samlet række for unge og seniorer.

Det er et stort ønske i klubben at finalerne for både børn og voksne spilles samme dag. Det blev derfor kort drøftet om der kan laves et festligt arrangement i forlængelse af finalerne, hvor både børn og voksne deltager. Dermed kan det undgås at børnene skal føle sig uvelkomne og at de bare bliver sendt hjem. På den anden side er det bestyrelsens klare holdning at kun unge over en vis alder må være med til selve festen. Vi vil på næste møde drøfte aldersgrænsen og hvad vi kan tilbyde børnene/de unge.

8) Per orienterede fra VEU.

Både 1. og 2. veteranholdet måtte trække sig ved de seneste holdkampe, pga. skader og sygdom.

Der blev drøftet, om der skal indkaldes til et møde med veteranerne vedr. den igangværende inkassosag. Bestyrelsen foreslår at Per Reslow kontakter Annalisa Jørgensen, Henrik Kyhl, Sten Bergholt, Inge Andersen og Jan Sølyst med henblik på at få et møde i stand, hvor hele bestyrelsen også deltager.

9) Thomas orienterede fra MOU.

Der har for nylig været afholdt julefrokost, hvor ca. 15 personer deltog.

Sportsligt går det stadig ikke godt i turneringen, men holdånden er stor: Træneren har deltaget flere gange uden at få løn, og flere medlemmer har deltaget, selv om de ikke skulle spille.

Der har dog været et forholdsvis stort antal udmeldelser på det seneste, og som årsager er angivet spilletidspunktet og det høje medlemskontingent.

10) Morten orienterede om status i retssagerne mod de 11 medlemmer. I sagen mod Christina Lott er der den 9/12 afsagt dom i overensstemmelse med ABC's påstand, og denne del af sagen er lukket, idét Christina Lott har indbetalt 2425 kr. Vi er enige om at vi skriver til hende at vi vil lukke sagen, når tilgodehavendet for 2. halvår 2015 er betalt. Retsmødet mod Tom Hansen er berammet til den 27/1-15.

Foreslået dato til næste generalforsamling: tirsdag den 14. eller 21. april afhængigt af hvornår klubmesterskaberne placeres.

Næste bestyrelsesmøde: tirsdag den 20. januar kl. 18.